

النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

12 تشرين الثاني (نوفمبر) 2024 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

"Bitcoin" Approaching \$90,000 for the First Time Ever

The price of Bitcoin broke historic highs for the first time after Donald Trump's election victory and pro-cryptocurrency lawmakers entered Congress.

Bitcoin is witnessing record highs that reached above \$ 89, which led to the total value of the cryptocurrency market exceeding its peak during the Corona pandemic.

Bitcoin gained 9.76% in 24 hours at \$88.55K, according to CoinMarketCap data. Bitcoin has risen 28.9% over the last 7 days, reaching a market capitalization of \$1.75 trillion.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

"بيتكوين " تقترب من 90 ألف دولار لأول مرة على الإطلاق



اخترق سعر عملة بيتكوين، مستويات قياسية تاريخية لأول مرة بعد فوز دونالد ترامب في الانتخابات، ودخول مشرعين مؤيدين للعملات المشفرة إلى الكونغرس.

.

وتشهد عملة بيتكوين ارتفاعات قياسية وصلت بها فوق 89 دولار ما أدى لتجاوز القيمة الإجمالية لسوق العملات المشفرة ذروتها في زمن جائحة

وحققت عملة بيتكوين محققة مكاسب بنسبة %9.76 خلال 24 ساعة عند 88.55 ألف دولار، وفقًا لبيانات " . "coinmarketcapوارتفعت عملة بيتكوين %28.9 خلال آخر 7 أيام، ووصلت قيمتها السوقية إلى 1.75 تربليون دولار.

<u>المصدر (موقع العربية.نت، بتصرّف)</u>

Japan's Current Account Surplus Hits Record

Japan's current account surplus in the April-September period of 15,824.8 billion yen was the highest semi-annual surplus ever, according to data from Japan's Ministry of Finance

The basic income account surplus in the first half of fiscal 2024 also hit a record high of 22,122.9 billion yen, reflecting higher foreign interest rates and a weaker

yen. The core income account mainly covers the profits of Japanese companies and interest income received from abroad, according to the Japanese news agency Jiji.

Japan's goods trade deficit was 2,414.8 billion yen, with exports up 5 percent from a year earlier to 52,222.2 billion yen and imports up 7.1 percent to 54,636.9 billion yen.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

الحساب الجاري الياباني يسجل رقها قياسيا 📕



وسجل الفائض في حساب الدخل الأساسي في النصف الأول من السنة المالية 2024 أيضا مستوى قياسيا، حيث بلغ 22122.9 مليار ين، مما يعكس ارتفاع أسعار الفائدة الأجنبية وضعف

الين. ويغطي حساب الدخل الأساسي بشكل رئيسي أرباح الشركات اليابانية وإيرادات الفائدة التي تتلقاها من الخارج، وفقا لما ذكرته وكالة الأنباء اليابانية (جيجي).

وبلغ العجز في تجارة السلع اليابانية 2414.8 مليار ين، مع ارتفاع الصادرات بنسبة %5 عن العام السابق لتصل إلى 52222.2 مليار ين وارتفاع الواردات بنسبة %7.1 لتصل إلى 54636.9 مليار ين.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرّف)



Artificial Intelligence Topples an E-Learning Giant

Most companies are beginning to realize how AI will change the way they run their businesses, and "Chegg" is trying to avoid becoming its first victim.

For many years, the online education company has been the preferred source for students who want to help with their homework, and the shift to virtual learning during the pandemic has led to subscriptions and their share price

soaring to record highs, according to the "Wall Street Journal" and seen by "Al Arabiya Business."

"ChatGPT" came, giving students a free alternative to the answers that "Chegg" spent years developing with thousands of contractors in India. Instead of checking the solution, they started canceling their subscriptions and entering questions into the Chatbots.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

الذكاء اللصطناعي يطيح بأحد عوالقة التعليم الإلكتروني

بدأت معظم الشركات إدراك كيف سيغير الذكاء الاصطناعي الطريقة التي تدير بها أعمالها، وتحاول شركة "تشيغ - "Chegg" تجنب أن تصبح أولى ضحاياه.

وكانت شركة التعليم عبر الإنترنت لسنوات عديدة المصدر المفضل للطلاب الذين يريدون المساعدة في واجباتهم المدرسية، وأدى التحول إلى التعلم الافتراضي أنناء الجائمة إلى ارتفاع الاشتراكات وسعر سهمها إلى

مستويات قياسية، بحسب ما ذكرته صحيفة "وول ستريت جورنال" واطلعت عليه "العربية Business".

وجاء "شات جي بي تي"، ليصبح لدى الطلاب بديلا مجانيا للإجابات التي قضت "Chegg" سنوات في الهند، وبدلاً من التحقق من الحل، بدأوا إلغاء اشتراكاتهم وإدخال الأسئلة في برامج الدردشة الآلية.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرّف)

Jordan: Inflation Rises, Tourism Revenues Decline

Data from Jordan's Department of Statistics showed that the inflation rate in October rose 0.76 percent year-on-year. On a monthly basis, it fell 0.25 percent.

The report for the third quarter of 2024 of the Executive Program of the Economic Modernization Vision for the period 2023-2025, within the axis of "Jordan as a global destination", showed a decline in revenues and visitors during the first nine months of the year on an annual basis.

The data shows that tourism income between January and September amounted to about 3.9 billion dinars (\$5.48 billion), down from \$5.82 billion a year ago. As for the number of tourists, it reached 4.7 million visitors during the mentioned period, compared to 5.58 million visitors during the same period last year. Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



الأردن: ارتفاع التضخم وتراجع ايرادات السياحة

أظهرت بيانات من دائرة الاحصاءات العامة الأردنية، أن معدل التضخم في أكتوبر (تشرين الأول) ارتفع 0.76 في المئة على أساس سنوي. وعلى أساس شهري، تراجع 0.25 في المائة.

وأظهر تقرير الربع الثالث لعام 2024 من البرنامج التنفيذي لرؤية التحديث الاقتصادي للفترة الممتدة بين 2023 و 2025، ضمن محور "الأردن وجهة عالمية" انحسارا في الإيرادات والزوار خلال أول تسعة أشهر من العام على أساس سنوى.

وتشير البيانات إلى أن الدخل السياحي بلغ خلال الفترة بين يناير وسبتمبر الماضيين، نحو 3.82 مليار (5.48 مليار دينار) نزولا من 5.82 مليار دولار قبل عام. وبالنسبة لعدد السياح فقد وصل خلال الفترة المذكورة إلى 4.7 مليون زائر مقارنة مع 5.58 مليون زائر خلال الفترة ذاتها من العام الماضي. المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

Dubai And Abu Dhabi Lead Global Financial Centers

Dubai and Abu Dhabi ranked in advanced positions in the "International Financial Centers" Index for 2025, issued by CI World magazine, in cooperation with the CIO Policy Institute, and this index aims to assess the competitiveness of financial centers in the world, as it relies on a global survey that includes thousands of workers in financial services and global banks, in addition to more than 50 reliable indicators from international

organizations such as the Organization for Economic Cooperation and Development and the World Bank.

According to the ranking, Dubai ranked tenth, confirming its position as one of the world's most important financial centers, while Abu Dhabi came in twenty. New York topped the rankings as the world's most influential financial center, followed by Singapore in second place, London in third, Amsterdam in fourth place, and Hong Kong in fifth. Other European cities such as Zurich and Paris also ranked higher, while Asian financial centers such as Tokyo continue to strengthen their position.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



دبی وأبوظبی تتصدران وراکز الهال عالویاً

حلّت دبي وأبوظبي في مراكز متقدمة، ضمن مؤشر «المراكز المالية الدولية» لعام 2025، الذي أصدرته مجلة «سي أي وورلد»، بالتعاون مع معهد «سي أي أو بوليسي»، وبهدف هذا المؤشر لتقييم تنافسية المراكز المالية في العالم، حيث يعتمد على استبيان عالمي يشمل الآلَّاف من العاملين في الخدمات المالية والبنوكُّ العالمية، إلى جانب أكثر من 50 مؤشراً موثوقاً من منظمات دولية مثل منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية والبنك الدولي.

ووفقاً للتصنيف، حلت دبي في المرتبة العاشرة، مما يؤكد مكانتها واحدةً من المراكز المالية العالمية المهمة، في حين جاءت أبوظبي في المركز العشرين. بينما تصدرت نيوبورك التصنيف كأكثر المراكز المالية تأثيراً على مستوى العالم، تليها سنغافورة في المركز الثاني ولندن في المركز الثالث وأمستردام في المركز الرابع وهونغ كونغ في المركز الخامس. أما المدن الأوروبية الأخرى مثل زيورخ وباريس فقد حصلت أيضاً على مراتب متقدمة، بينما تواصل المراكز المالية الأسيوية مثل طوكيو تعزيز مكانتها.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

\$25 Billion in AI Funding Globally in the Second Quarter

ADQ report by Holding, collaboration with The Economist, showed that companies specializing large language models, chip manufacturing, and data centers have seen a massive influx of investment and significant growth in recent months. However, the comprehensive adoption of AI in companies is a major challenge to achieve its full economic potential.

Data in the report, titled "Algorithms vs. Applications: An AI Investment Perspective," shows that global funding for AI saw a strong recovery in the second quarter of 2024, rising to \$24.9 billion, compared to \$13.3 billion in the first quarter. Funding in 2024 is set to exceed the total recorded for 2023, reflecting a shift in investor mindset towards focus on effective growth, in terms of capital.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



25 هليار دولار تهويل الذكاء الاصطناعي عالوياً في الربع الثاني

أظهر تقرير صادر عن شركة «القابضة ADQ»، بالتعاون مع مجلة «إيكونوميست»، أن الشركات المتخصصة في نماذج اللغة الكبيرة، وتصنيع الرقائق، ومراكز البيانات، شهدت في الأشهر الأخيرة تدفقاً هائلاً من الاستثمارات ونَّموا بارزاً. ومع ذلك، يمثل التبني الشامل للذكاء الاصطناعي فى الشركات تحدياً رئيسياً لتحقيق إمكاناته الاقتصادية الكاملة.

وتُظهر البيانات في التقرير، الذي صدر بعنوان «الخوارزميات مقابل التطبيقات: منظور الاستثمار في الذكاء الاصطناعي»، أن التمويل العالمي للذكاء الاصطناعي، شهد انتعاشاً قوياً في الربع الثاني من عام 2024، حيث ارتفع إلى 24.9 مليار دولار، مقارنة بـ13.3 مليار دولار في الربع الأول. كما أن التمويل في عام 2024، يتجه لتجاوز الإجمالي المسجل لعام 2023، ما يعكس تحولاً في عقلية المستثمرين نحو التركيز على النمو الفعّال، من حيث رأس المال. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

Remittances from Egyptians Abroad Decline by 13.3 Percent

Remittances of Egyptians working abroad declined on a monthly basis, by 13.3%, from about \$ 3 billion in July 2024 to \$ 2.6 billion in August, recording an increase of 62.5% year-on-year, recording about \$ 1.6 billion in August of 2023.

According to the Central Bank of Egypt, the first eight months of 2024 recorded an increase of 36.4% compared to the same period in 2023, as remittances from Egyptians abroad amounted to about \$18.1 billion compared to \$13.3 billion, an increase of \$4.8 billion.

Last March, the Central Bank of Egypt decided to float the pound for the fourth time since 2022, raising the exchange rate of the dollar against the pound from about 31 pounds to about 50 pounds and about 49.3 pounds currently. Remittances from Egyptians abroad represent the country's largest source of foreign currency, followed by exports, tourism, and Suez Canal revenues.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

تراجع تحويلات الوصريين في الخارج 13.3 في الوئة

تراجعت تحويلات المصربين العاملين في الخارج على أساس شهري، بنسبة 13.3%، من نحو ثلاثة مليارات دولار في يوليو/ تموز 2024 إلى 2.6 مليار دولار في أغسطس/ آب، مسجلة ارتفاعاً نسبته 2.6 على أساس سنوي، حيث سجلت نحو 1.6 مليار دولار في أغسطس من عام 2023.

ووفق البنك المركزي المصري، فإن الأشهر الثمانية الأولى من 2024 سجلت ارتفاعاً بنسبة 36.4% مقارنة بالفترة نفسها من عام 2023، إذ بلغت تحويلات المصريين بالخارج نحو 18.1 مليار دولار، أي بزيادة تبلغ 4.8 مليارات دولار.

وقرر البنك المركزي المصري، في مارس/ آذار الماضي، تعويم الجنيه للمرة الرابعة منذ 2022، ليرتفع سعر صرف الدولار أمام الجنيه من نحو 31 جنيها إلى 50 جنيها تقريبا ونحو 49.3 جنيها حاليا. وتمثل تحويلات المصريين في الخارج أكبر مصدر للعملة الأجنبية في البلاد، تليها الصادرات والسياحة وايرادات قناة السويس.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

